
Medlem af Folketinget Per Clausen (EL) har den 27. juni 2011 stillet følgende 
spørgsmål nr. S 1907 til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares.

Spørgsmål S 1907:
”Vil ministeren tage initiativer, der indskærper over for læger, at de skal indbe-
rette medicinalvirksomheder, der overtræder reglerne for markedsføring af 
lægemidler?”

Svar:
Som udgangspunkt mener jeg, at det er medicinalvirksomheders eget ansvar 
at sørge for, at de ikke overtræder reglerne for markedsføring af lægemidler –
og ikke lægers opgave.

Med hensyn til de markedsføringsregler, der også berører læger, er det natur-
ligvis ønskeligt, at læger, der bliver opmærksom på mulige overtrædelser,
indberetter disse til Lægemiddelstyrelsen.

Jeg vil ikke udelukke, at der kan være behov for at fremme lægers opmærk-
somhed på det problemfelt. Jeg har derfor medtaget en vurdering af spørgs-
målet i kommissoriet for den arbejdsgruppe, der skal til at foretage et eftersyn 
af bl.a. lægers tilknytning til lægemiddelvirksomheder. 

Om eftersynet kan jeg henvise til det kommissorium for arbejdsgruppe om 
fremtidig regulering af lægers og andre fagpersoners tilknytning til lægemiddel-
og medicovirksomheder, som jeg netop har sendt til orientering til Folketingets 
Sundhedsudvalg. 
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